
 

Conceptverslag portefeuillehoudersoverleg ABZ  
30 januari 2019 
 

Aanwezig: de heer J. Nieuwenburg (voorzitter, Hoorn), de heer M. Pijl (Drechterland), de heer 

E. van Zuijlen (Enkhuizen), de heer R. Posthumus (Koggenland), de heer F. Streng (Medemblik), 

de heer G.J. Nijpels (Opmeer), de heer R. Wortelboer (Stede Broec) en de heer M. van der Horst 

(secretaris, Hoorn) 

Tevens aanwezig: bij agendapunt 7 de heer M. Winder (Opmeer) en de heer J. Paal 

(Projectleider Informatielandschap Harmonisatie)  

 

Agenda  

 

1. Ontvangst en rondleiding in het Rundveemuseum Aat Grootes 

De heer Nijpels heet iedereen van harte welkom.  

 

2. Start vergadering 

 

3. Mededelingen en ingekomen stukken 

- De heer Nieuwenburg heet de heer Van Zuijlen welkom in het ABZ.  

- Er is gesproken over de bijdrage van de SED-gemeenten aan de regionale samenwerking, 

 vooral op het gebied van zorg.  

 * Afgesproken wordt de adviescommissie Gemeentesecretarissen te verzoeken om een 

  korte rapportage over hoe de samenwerking binnen de zorg verloopt en waar de  

  knelpunten liggen.  

 * Het is goed om in het volgende overleg breder bij te praten over waar de SED- 

  organisatie begonnen is, de huidige stand van zaken en waar ze naar toe gaan.  

- Naar aanleiding van Veilig Thuis zijn de burgemeesters van mening dat bij de GR-en de 

 governance goed geregeld moet zijn; voor de voorzitter een duidelijke profielschets op 

 basis waarvan gesolliciteerd kan worden.  

- Regionale Veteranendag 2020: het ABZ heeft hiermee ingestemd. De kosten bedragen 

 van € 0,20 per inwoner. Gebleken is dat gemeenten minder beschikbaar stellen.  

 Afgesproken wordt hier in het volgende overleg op terug te komen.  

- SamenLoop voor Hoop Stede Broec:  

 Deze 24-uurs wandelestafette vindt plaats op zaterdag 14 september 2019 vanaf 14.00 

 uur. Afgestemd is dat alle burgemeesters in ieder geval bij de start aanwezig zullen zijn 

 voor een gezamenlijke handeling. Meelopen en verdere betrokkenheid is eigen keuze.  

 De heren Wortelboer en Pijl zijn ambassadeurs van dit evenement.  

 

4. Conceptverslag en openbare afsprakenlijst van 28 november 2018 

 Voorstel:  vaststellen van het verslag en de afsprakenlijst en de afsprakenlijst  

    publiceren op de website.  

Het verslag en de afsprakenlijst worden definitief vastgesteld.  

 

 

5. Proces Pact van Westfriesland 

De bestuurlijke trekkers Jan Nieuwenburg en Gertjan Nijpels geven een mondelinge 

toelichting op: 

a. Terugblik op collegebijeenkomst 29 januari 2019 

Regionale Samenwerking 



b. Verwerking opbrengst bijeenkomsten raadsleden (26 september) en ondernemers, 

 onderwijs, maatschappelijke instellingen (23 november)  

c.  Vervolgproces 

d. Voorbereiding regionale raadsleden/ondernemersbijeenkomst 6 februari 2019 

e. Samenwerking met de WBG, o.a. optrekken in het Pact en het debat 5 maart 2019 

f.  Debat NHN 27 februari  

 

Opmerkingen: 

- (a.) De collegebijeenkomst van 29 januari over het Pact van Westfriesland is in het 

 algemeen positief ervaren. Wel zijn de volgende aandachtspunten genoemd: 

 * De gepresenteerde opbrengst moet nog wel aangescherpt en Westfries gemaakt 

 worden om de gewenste aanjaagfunctie te verkrijgen.  

 * Er ontbreekt een programmatische aanpak: ‘We make it up while happening’ 

 * Commitment van de ondernemers.  

 

- (c.)  In het vervolgproces zijn de bestuurlijke trekkers aan zet om te komen tot concrete 

 projectopdrachten en keuzes.  

 * Na 6 februari (zie d.) en vóór de inhoudelijke behandeling  in de raden zal er nog een 

  bijeenkomst georganiseerd met de pho-en  Madivosa en VVRE. Het Pact moet als een 

  soort uitvoeringsagenda dienen, ook voor de colleges.  

 * De bestaande kaders zoals de Structuurschets en de Woonvisie moeten als bouwstenen 

  dienen; bevestiging van uitvoering. 

 * De burgemeesters vinden het belangrijk dat er aandacht is voor de ‘unique selling 

  points’ (be good and tell it). Verder is een goede structuur en voldoende bemensing 

  noodzakelijk  om het Pact te visualiseren, in de markt te zetten en  ‘aanraakbaar’ te 

  maken. Dit moet een vervolgstap zijn in het proces.  

 * De heer Nijpels attendeert op de noodzaak om regionale bewegingen die kunnen leiden 

  tot meer synergie (zoals de regionale raadsledenbijeenkomsten en de griffiers die  

  regionaal overleggen) ambtelijk te ondersteunen.   

 * Zorg voor een ambassadeur met een bepaalde zeggenschap in de raden; investeren in 

  een goed verhaal. De raden én colleges moeten zich voldoende meegenomen voelen in 

  het proces.   

 

-  (d.) De secretaris geeft een korte stand van zaken van de voorbereidingen. De  

 bijeenkomst heeft een informeel karakter en zal vooral gericht zijn op uitwerking van de 

 thema’s in groepen (2 rondes) en netwerken.   

 

- (e.) In het Pact wordt nadrukkelijk de samenwerking gezocht met de WBG; dit levert ons 

 immers de gewenste samenwerking met het bedrijfsleven op. Daarnaast kan investeren 

 in het uitbouwen van deze samenwerking van belang zijn voor o.a. de lobby en de 

 productiviteit.  

 * De WBG heeft het plan om op 5 maart a.s. op SG Newton een debat voor provinciale 

  staten te organiseren. De stuurgroep Pact heeft toegezegd om hieraan mee te werken; 

  vanuit het Pact en de thema’s. Bestuurlijke betrokkenheid van wethouders is hierin 

  belangrijk. De opzet is nu nog niet bekend. Zodra de secretaris meer informatie heeft, 

  zal hij dit delen met de burgemeesters en de bestuurlijke trekkers van de thema’s.  

 * Op dit moment is er vanuit het Pact een document in voorbereiding welke ‘we’ kunnen 

  aanbieden aan de formateur van het college.  

 

 

 



6. Stand van zaken lobby 

De heer Nieuwenburg geeft een korte stand van zaken vanuit het bestuurlijk lobby-overleg 

NHN. Er zijn op dit moment geen acute lobbypunten waarop hij de burgemeesters kan 

bijpraten. Wel is er een belangrijk aandachtspunt. Provincie Flevoland heeft de steun van de 

regio Westfriesland gevraagd voor vliegveld Lelystad. Deze steun kunnen we in principe 

geven – in onze eigen Structuurschets staat dat we voorstander zijn – maar dan wel met 

aandacht voor de leefbaarheid vanwege laagvliegroutes en de komende herziening van het 

luchtruim.  

Voor de herziening van het luchtruim is het ministerie van Infrastructuur en Waterstaat bezig 

met het opzetten van een participatietraject. Om deze lobby goed te kunnen voeren zal er 

externe deskundigheid moeten worden ingehuurd. Het voorstel hiervoor volgt nog.   

 

Public Affairs: 

* In het programma van PS is een regiodag voor NHN opgenomen. Vanuit GreenPort en 

 SeedValley is er een eigen programma voor de agrarische sector. Vanuit Westfriesland is 

 de wens om zelf iets te organiseren, vanuit het brede verhaal van GreenPort en 

 SeedValley, met aandacht voor onderwijs en arbeidsmarkt en woningbouw. De secretaris 

 heeft een mandaat gekregen om deze uitnodiging voor te bereiden.  

* Op 3 maart a.s. zal de CdK in Hoorn de opening verrichten van het Gouden Eeuw-jaar.  

 Een uitnodiging hiervoor volgt zo spoedig mogelijk. Het wordt gewaardeerd als alle 

 burgemeesters en bestuurders hierbij aanwezig zijn in het kader van de regionale 

 afstemming en verbinding. 

* Bezoek (informeel) van de CdK aan de regio Westfriesland: de projectgroep Pact van 

 Westfriesland zal hiertoe een voorstel voorbereiden. De burgemeesters vinden het wel 

 belangrijk dat er goede keuzes gemaakt worden.  

 De heer Wortelboer wordt aangewezen als bestuurlijk opdrachtgever. 

 

7. Voortgang Programma Harmonisatie Informatielandschap 

Ronald Wortelboer geeft als bestuurlijk trekker een toelichting op: 

a. Introduceren van/kennismaking nieuwe projectleider Jarrald Paal; 

b. Voortgang programma en bespreking actuele onderwerpen waaronder aanbesteding 

 applicatie BRP (Basis Registratie Personen).  

Opmerkingen: 

- De heer Paal stelt zich kort voor. Hij zal extra aandacht hebben voor de aanbesteding 

 van de applicatie BRP, de algehele samenhang en de integrale (financiële) planning.  

 Hij zal tevens een visuele planning maken.  

- De heer Winder geeft een toelichting op de voortgang van het programma en specifiek op 

 de aanbesteding van de applicatie BRP. Dit is een buitengewoon complex traject. Uit de 

 marktverkenning is gekomen dat de markt er nu nog niet naar is om een aanbesteding te 

 laten plaatsvinden. Er zijn teveel risico’s aan verbonden. Deze keuze laat onverlet dat de 

 huidige bedrijfsvoering er niet op achteruit zal gaan en dat er wel degelijk zal worden 

 gezocht naar een mogelijkheid om elkaar te versterken.  

 Mocht er een bestuurlijke keuze voor deze applicatie nodig zijn, dan wil het ABZ deze 

 graag zo snel mogelijk agenderen.  

- In het tweede kwartaal van 2019 volgt een voorstel over de kostenverevening en een 

 uitwerking van de diverse voorstellen in het programma.  

- Het ABZ vraagt aandacht voor de betrokkenheid van de gemeenteraden.  

  

 

 

   



Integrale Veiligheid 

 

8. Integrale Veiligheid (w.o. veiligheidsregio en politie) 

-  De heer Posthumus is bestuurlijk trekker geworden van Big Data in de driehoek 

 Heerhugowaard. Het project Datalab is een project in opbouw. Meer informatie hierover 

 zal worden gedeeld in een volgend overleg.    

- Er wordt kort van gedachten gewisseld over de aanpak verwarde personen. De 

 burgemeesters hebben een duidelijke wens om dit op Westfries niveau op te tuigen (en 

 niet op NHN-niveau); ‘dichtbij huis’ en gebruik maken van bestaande faciliteiten.  

   

Overige 

 

9. Rondvraag 

 

- Vanuit de vervoersregio MRA wil burgemeester Franc Weerwind van Almere graag 

 kennismaken met de regio Westfriesland. De heer Posthumus zal dit oppakken.  

- De heer Van Zuijlen vraagt steun voor de kandidatuur van de heer Struijlaart voor de 

 VNG-commissie Ruimte.   

 

10. Start Burgemeesterskring  

 


